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Pensionärsrådets sammanträde  

9 december 2019 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande 

Berit Johansson, vice ordförande 

SPF Farsta 

PRO Sköndal 

Inger Sjöberg 

Ing-Marie Svensson 

PRO Farsta 

SPF Sköndal 

Gun-Britt Dahlberg 

 

Ersättare 

PRO Farsta 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Wåge Johansson 

Sven-Göran Svanborg 

PRO Sköndal 

PRO Farsta 

Christina Johansson SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

 

 

 

 

Tjänstepersoner 

 

Jonas Wilhelmsson 

Maria Premfors 

 

Marie Ehrenbåge § 2 

Avdelningschef 

Sekreterare, 

verksamhetscontroller  

Sekreterare, avdelning 

Stadsutveckling 

   

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ordförande    Vice ordförande
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av 
justerare och tid för justering, anmälan av 
protokoll från förra sammanträdet 
Dagordningen godkändes.  

 

Protokollet justeras av Alexandra Posacki och Berit Johansson 

den 11 december 2019.  

 

Protokollet från rådets sammanträde den 11 november 2019 

anmäldes och lades till handlingarna. 

§ 2 Besök: Marie Ehrenbåge, sekreterare 
avdelning Stadsutveckling 
Marie Ehrenbåge informerar rådet om syftet med 

föreningsbidrag, vad bidraget kan användas till, vilka krav som 

ställs på föreningar som söker (demokrativillkor och 

administrativa krav), bedömningsgrunder och det nya förslaget 

om villkor som tagits fram för föreningsbidrag. 

Summan för föreningsbidrag fastställs av nämnden i den årliga 

verksamhetsplanen. 

 

Efter att stadsdelsnämnden tagit beslut om de nya villkoren för 

stadsdelsnämndens föreningsbidrag kommer information om 

ansökningsförfarande och länk till digital ansökan kommer att 

finnas på stadens nya hemsida för föreningsbidrag 

foreningsservice.stockholm/farsta/. Föreningarnas redovisning av 

hur beviljat bidrag använts görs digitalt och länk till 

redovisningsblankett finns på stadens hemsida för 

föreningsbidrag. Redovisning av 2019 års bidrag ska ske senast 

den 15 januari 2020. 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet torsdag 
den 19 december 2019 
Ärende nr 8: Nya villkor för stadsdelsnämndens föreningsbidrag 

Rådet har inga synpunkter på förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ärende nr 9: Avveckling av Veckobo vård- och omsorgsboende 

https://föreningsservice.stockholm/farsta/
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Rådet framför en eloge till förvaltningen för en detaljerad 

utredning men uttrycker samtidigt att det är tråkigt att en 

nedläggning kan vara förestående. 

 

Rådet föreslår stadsdelsnämnden att överväga att lokalerna ska 

nyttjas till seniorboende med aktivitetscenter i anslutning till 

boendet. Plats på seniorboendet ska inte vara grundat på 

biståndsbeslut. 

 

Ärende nr 10: Brukarundersökning 2019 inom hemtjänst, vård- 

och omsorgsboende och dagverksamhet 

Rådet framför dels att det stora spannet vad gäller 

svarsfrekvensen dels att nivån på redovisningen av 

brukarundersökningarnas resultat i rapporterna är för 

övergripande och mot bakgrund av det är det svårt att dra några 

slutsatser. 

 

Rådet framför också att exempelvis volontärer från Röda korset 

och andra föreningar i större utsträckning borde anlitas för att 

komma till rätta med depressivitet hos äldre. 

  

Ärende nr 11: Stadsdelsnämndens pensionärsråd år 2020 

Rådet lämnar inga synpunkter. 

 

Ärende nr 16: Detaljplan för område vid Karlsviks strand, del av 

fastigheten Farsta 2:1 m fl i stadsdelarna Farsta och Larsboda 

Rådet finner det anmärkningsvärt att det i detaljplanen inte 

planerats för seniorboenden med aktivitetscenter i anslutning till 

boendet. Plats på seniorboendet ska inte vara grundat på 

biståndsbeslut. Frågan om varför inte den typen av boendeform 

planerats väcktes under samrådsmöten där representanter från 

rådet deltagit.  Rådet finner det egendomligt att byggherrarna inte 

hade kännedom om en sådan boendeform och ställer sig frågande 

till om det inte funnits med i kravställan från staden. 

 

Rådet anser att tillgängligheten till grönområden behöver 

säkerställas genom goda kommunikationsmöjligheter med 

allmänna färdmedel i syfte att även de äldre ska kunna nyttja 
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rekreationsmöjligheterna kring Drevviken. Rådet påtalar också 

att behovet av parkeringsplatser liksom faciliteter såsom toaletter 

inte tillgodoses i befintlig planering. Rådet ifrågasätter beslutet 

om att den befintliga parkeringen vid Hökarängsbadet tas bort i 

samband med ny bebyggelse. 

 

Rådet har uppmärksammat att de äldres behov av mötesplatser 

inte nämns i skrivningar om mötesplatser och önskar därför 

betona att även de äldre har behov av sådana när ny bebyggelse 

planeras. 

 

Ärende nr 17: Detaljplan för fastigheten Burmanstorp 1 m fl – 

Telestaden – i stadsdelarna Farsta och Larsboda 

Rådet finner det anmärkningsvärt att det i detaljplanen inte 

planerats för seniorboenden med aktivitetscenter i anslutning till 

boendet. Plats på seniorboendet ska inte vara grundat på 

biståndsbeslut. Frågan om varför inte den typen av boendeform 

planerats väcktes under samrådsmöten där representanter från 

rådet deltagit.  Rådet finner det egendomligt att byggherrarna inte 

hade kännedom om en sådan boendeform och ställer sig frågande 

till om det inte funnits med i kravställan från staden. 

 

Rådet anser att tillgängligheten till grönområden behöver 

säkerställas genom goda kommunikationsmöjligheter med 

allmänna färdmedel i syfte att även de äldre ska kunna nyttja 

rekreationsmöjligheterna kring Drevviken. Rådet påtalar också 

att behovet av parkeringsplatser liksom faciliteter såsom toaletter 

inte tillgodoses i befintlig planering.  

 

Rådet har uppmärksammat att de äldres behov av mötesplatser 

inte nämns i skrivningar om mötesplatser och önskar därför 

betona att även de äldre har behov av sådana när ny bebyggelse 

planeras. 

§ 5 Information från förvaltningen 
Förvaltningen informerar om följande. 

Edö vård- och omsorgsboende 
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Byggnationen är nu formellt godkänd av stadsbyggnadskontoret 

och inflyttning utifrån befintlig planering påbörjas den 16 

december och pågår en vecka framåt. Lägenhetshyrorna ligger på 

ungefär 6000-6500kr/månad. 

Den 27 januari är det en formell invigning av Edö vård- och 

omsorgsboende och inbjudan delades ut till samtliga i rådet under 

sammanträdet.  

 

Huskroppen som blir tomställd, B-huset, återtas av Micasa för 

omfattande renovering till seniorbostäder. Sådana lägenheter 

förmedlas via bostadsförmedlingen. Förvaltningen har inte 

kännedom om antal seniorbostäder. 

 

Veckobo vård- och omsorgsboende 

Förvaltningen har vid tidigare tillfälle bjudit in anhöriga och 

personal till informationsmöten med anledning av det förslag om 

avveckling som stadsdelsnämnden ska fatta beslut om.  

Förvaltningen undersöker vad lokalerna kan komma att användas 

till efter en eventuell avveckling av vård- och omsorgsboendet. 

§ 6 Genomgång av balanslista 
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

Med anledning av pågående rekrytering till enhetschef för 

beställarenheten äldre flyttas eventuellt besök av enhetschef fram 

till hösten 2020. 

§ 7 Övriga frågor  
Yvonne Algård, SPF Sköndal, avgår som ersättare i rådet. 

Förvaltningen och rådet tackar Yvonne Algård för gott samarbete 

och önskar Yvonne lycka till. 

 

Förvaltningen tackar rådet för sitt engagemang och gott 

samarbete under det gångna året. 

 

Ordförande avslutar sammanträdet med att tacka samtliga för gott 

samarbete under året som gått. 


